
 
 

 
 

Váš dopis Č.j.:    
 

            Dle rozdělovníku 
  
  

  

Ze dne:   
Číslo jednací: O25010036550 
Vyřizuje: Ing. Jiří Lipold 
Tel.: +420 387 761 400 
E-mail: jiri.lipold@cevak.cz 
Datum: 26. březen 2025 
     

 
 
 
Kvalita pitné vody – stanovisko společnosti ČEVAK a.s. 
 

 

Vážená paní starostko, vážený pane starosto, 
 
zaznamenali jsme, že obce a města v naší působnosti v březnu 2025 dopisem oslovil spolek Čistá obloha, 
voda i půda z.s. (dále jen Spolek), zabývající se dle svých webových stránek i sledováním a hodnocením 
kvality vody. Dovolujeme si vyjádřit naše stanovisko k tvrzením, které jsou v uvedeném dopisu uvedeny. 
 

Spolek provedl monitorovací kampaň vod napříč kraji v ČR a zaměřil se na ukazatele, které naše legislativa 
buď opomíjí nebo jež Spolek považuje za natolik významné, že alarmujícím způsobem dle jeho mínění, 
ohrožují zdraví spotřebitelů. Je politováníhodné že při interpretaci vlastních výsledků se Spolek dopouští 
nepřesností, které v některých případech vedou ke zcela mylným závěrům. 
 
Tímto bychom Vás chtěli ubezpečit, že kontrole kvality dodávané pitné vody věnujeme mimořádnou 

pozornost, která je v souladu s naší zodpovědností vůči zákazníkům a s našimi povinnostmi, které nám 
ukládá legislativa. Většina v dopisu Spolkem citovaných ukazatelů je součástí našich pravidelných kontrol a 
jejich výsledky jsou veřejně dostupné.   

 
Pochyby, které by mohly vzniknout tím, že například ukazatele lithia a stroncia v pitné vodě ze zákona 
nestanovujeme, je možné vyvrátit stanoviskem orgánů ochrany veřejného zdraví. Tyto skutečnosti jsme si 
nyní ověřili na Státním zdravotním ústavu, který je odborným garantem v otázkách veřejného zdraví. V 

každém případě je možné případný výskyt toxických látek v pitné vodě nezávisle a objektivně ověřit 
rozborem v akreditované laboratoři. Pokud by nález ohrožoval lidské zdraví, příslušná krajská hygienická 
stanice stanoví závazný limit a povinnost sledování výskytu těchto látek. 
 
Oproti tomu se ve vodě vyskytují i prvky, které jsou naopak pro lidské zdraví velmi žádoucí. To je případ 
Spolkem zmiňovaného vápníku a hořčíku, které tvoří tzv. biologickou hodnotu vody a zcela prokazatelně 
působí preventivně proti vzniku kardiovaskulárních a jiných chorob. Obsah těchto látek je stanoven rozmezím 

doporučených hodnot a jako provozovatel vodohospodářského majetku se cíleně snažíme těchto hodnot 
dosahovat.  
 
Vážená paní starostko, vážený pane starosto, pokud byste měli k této problematice jakékoli dotazy, prosíme 

obraťte se přímo na nás, budeme Vám nápomocni.  
 

S pozdravem 

  
Ing. Jiří Lipold 
technický ředitel 
      
  
  
 


